

**Henrietta Vadas** s-a născut la 3 februarie 1993 în localitatea Șimleu Silvaniei. A obținut diploma de licență de la Departamentul de Jurnalism al Universității Babeș–Bolyai din Cluj în anul 2016. În timpul studiilor universitare de la nivel de licență, a activat ca voluntar și practicant la mai multe mijloace de informare online și organe de presă (ziare, posturi de radio, televiziunea publică) precum și în cadrul asociației studențești universitare. A obținut diploma de masterat în cadrul programului Dezvoltarea abilităților de comunicare de la Facultatea de Științe Politice, Administrative și ale Comunicării din cadrul Universității Babeș–Bolyai. A fost membru al Colegiului de Comunicare KOMME al Universității Babeș–Bolyai. În al doilea și al treilea an al studiilor de licență, a activat în cadrul Colegiul Studentesc de Performanță Academică al UBB. Ca absolvent de jurnalism, a participat la cea de-a XIX-a ediție a Conferinței Cercurilor Științifice Universitare din Transilvania, unde lucrarea sa intitulată *Bradley Manning: erou sau trădător?* a primit premiul întâi. Această distincție i-a oferit șansa de a putea participa în anul 2017 la Conferința Națională a Cercurilor Științifice Studențești de la Budapesta. Studiul ei privind reflectarea în materialele de presă și în documentele de arhivă a atrocităților comise în perioada 1940-1944 împotriva evreimii din Comitatul Ciuc, dezvoltat din disertația sa de masterat, așteaptă să fie publicat.

**Vadas Henrietta** 1993. február 3-án született Szilágysomlyón. Alapképzéses diplomáját a Babeș–Bolyai Tudományegyetem Újságírás szakon szerezte, 2016-ban. Alapfokú egyetemi tanulmányai idején önkéntes, illetve gyakornok volt több online és nyomtatott sajtóorgánumnál, kereskedelmi rádiónál, közszolgálati televíziónál, valamint az egyetemi diákszövetségnél is. Magiszteri diplomáját a Babeș–Bolyai Tudományegyetem Kommunikáció, Közkapcsolatok és Reklám Intézete magyar tagozatának Kommunikációs készségfejlesztés mesteri programján szerezte. Elsőévesként tagja volt a Babeș–Bolyai Tudományegyetem Kommunikáció Szakkollégiumának, a KOMME-nak. Másod- és harmadévben a BBTE Szakkollégiumában (Colegiul Studentesc de Performanță Academică) tevékenykedett. Végzős újságíró szakos hallgatóként részt vett a XIX. Erdélyi Tudományos Diákköri Konferencián, ahol bemutatott *Hős vagy áruló Bradley Manning?* című dolgozataért első díjban részesült. Ennek köszönhetően 2017-ben részt vehetett a Budapesten megrendezett Országos Tudományos Diákköri Konferencián. A Csík vámegyei zsidók ellen 1940–1944 között elkövetett atrocitásokat a sajtó- és levéltári anyagok tükrében vizsgáló szakdolgozatát 2018-ban védte meg, az ezt összefoglaló tanulmánya kiadásra vár.

**Henrietta Vadas** wurde am 3. Februar 1993 in der siebenbürgischen Stadt Schomlenmarkt geboren. Ihren Bachelor machte sie 2016 an der Fakultät für Journalistik der Babeș-Bolyai Universität in Klausenburg. Während ihres Bachelor-Studiums arbeitete sie als Freiwillige und Praktizierende in verschiedenen Online- und Presse-Institutionen (Print, kommerzielles Radio und öffentliches Fernsehen) sowie in der Studentenvereinigung der Universität. Sie erwarb ihren Master-Abschluss am Programm zur Entwicklung von Kommunikationskompetenzen am Fakultät für Politik-, Verwaltungs- und Kommunikationswissenschaften der Universität Babeș-Bolyai. Sie war Mitglied des KOMME Kommunikationshochschule der Universität Babeș-Bolyai. Während des zweiten und dritten Studienjahres arbeitete sie am College der Akademischen Leistungen des Studenten der BBU. Als Absolventin des Journalismus nahm sie an der 19. Ausgabe der Konferenz der Siebenbürgische Universität Wissenschaftlichen Kreise,

wo ihre Studie heißt *Bradley Manning: Ein Held oder ein Verräter?* erhielt den ersten Preis. Diese Auszeichnung gab ihr die Chance, an der Nationale Wissenschaftliche Studentenkonferenz 2017 in Budapest teilnehmen zu können. Ihre Studie über die Berichterstattung über die Grausamkeiten, die in den Jahren 1940-1944 gegen die Juden in Ciuc Kreis begangen wurden, basierend auf Pressematerialien und Archivdokumenten, die aus ihrer Diplomarbeit von 2018 entwickelt wurden, wartet auf ihre Veröffentlichung.

**Henrietta Vadas** was born on February 3, 1993 in the Transylvanian city of Șimleu Silvaniei. She obtained her bachelor's degree in 2016 from the Department of Journalism at Babeș-Bolyai University in Cluj. During her undergraduate studies, she has worked as a volunteer and practitioner in several online and press institutions (print, commercial radio, and public television) as well as within the university students' association. She obtained her Master's degree from the Communication Skills Development Program at the Babeș-Bolyai University's College of Political, Administrative, and Communication Sciences. She was a member of the KOMME Communication College of Babeș-Bolyai University. During the second and third year of her undergraduate studies, she worked at the College of Student Academic Performance of BBU. As a graduate of journalism, she participated in the 19th edition of the Transylvanian University Scientific Circles Conference, where her study entitled *Bradley Manning: A Hero or a Traitor?* received the first prize. This distinction gave her the chance to be able to participate in the 2017 National Student Scientific Conference in Budapest. Her study on the coverage of the atrocities committed during 1940-1944 against the Jews living in Ciuc County, based on press materials and archive documents, developed from her 2018 Masters dissertation, is waiting to be published.